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J
ezdci mají v tomto fyzicky velmi náročném sportu těžkou 

pozici. S podporou medikamentů, různých krevních 

konzerv a podobně, se snaží zvýšit svou výkonnost, 

aby v tak náročné soutěži uspěli. To vše mezinárodní 

antidopingová komise ví a cyklisty má neustále pod 

drobnohledem. Vše je tak daleko, že stačí, aby sportovec nahlá-

sil špatně místo tréninku, nebyl tam přítomen, a už jej svléknou 

z trikotu vedoucího jezdce. To vše, i přestože má moč i krev čistou. 

Okolo sportovců se točí týmy odborníků, kteří neustále vymýš-

lejí dopingové fígly, aby přelstili antidopingovou kontrolu. Zkrátka 

obrovský boj. Za vším je vidina výborných umístění, úspěšnosti a 

tím i peněz. 

Koho by napadlo, že si antidopingoví komisaři najdou cestu 

k nám, ke kulečníkovým stolům, kde se netočí žádné peníze a 

Dopingový skandál obchází v těchto dnech peloton světoznámé cyklistické soutěže Tour de France. Skandál 
nabyl takových rozměrů, že sponzorské fi rmy dnes přehodnocují své sponzorské záměry. 

hráči hrají hlavně pro zábavu, lásku k tomuto sportu a tu trochu 

slávy na stupních vítězů při fi nálovém dni. Cestu si našli, náhle 

se objevili na MR 2006 ve snookeru. Na jednom čtvrtfi nálovém 

kole na pražském Chodově v herně BC Praha vybrali namátkou 

tři hráče z přítomných osmi. Jednalo se o Jana Klečku (BC 2002 

Praha), Tomáše Čermína (BC Harlequin Praha) a Lukáše Křen-

ka (Balabuška Praha). ČMBS přímo na místě zastupoval Tomáš 

Kejla. Jemu se Lukáš Křenek před kontrolou přiznal ke kouření 

marihuany dva dny před soutěží, totéž otevřeně přiznal i anti-

dopingovým komisařům. Moč byla všem odebrána a čekalo se 

na výsledky. Honza Klečka byl v naprostém pořádku, u Tomáše 

Čermína bylo ohlášeno zvýšené množství testosteronu, ale toto 

množství je dle antidopingové komise vylučováno tělem a je vše v 

pořádku. Pozitivní byl Lukáš Křenek, a jak se sám přiznal, v moči 

dopingový nález 
v kulečníku

Pozitivní



1
0
2
4
-0

9
-0

7
/2

mu byly naměřeny zbytky THC, čili ohlášené marihuany. Nedá se 

nic dělat, kulečník je sport a tyto látky jsou zakázané. Lukáš zasta-

vil svou závodní činost. Pak ale přišly jeho velké chyby v jednání. 

Nevyzvedl si doporučený dopis od antidopingové komise, kde jej 

vyzývali k odběru vzorku B a ke slyšení před komisí. Lukáš nere-

agoval a antidopigová komise vše předala k potrestání od discipli-

nární komise ČMBS, sestavené z členů VV. Komise se sešla ve 

složení Martin Severa, Pavel Halamka, František Nejedlo a Tomáš 

Kejla. Na setkání byl pozván pan RNDr. Jan Chlumský, člen komi-

se, aby dohlédl na naši práci a my se nedopustili jednání, kvůli 

kterému by ČMBS mohlo mít problémy. Přítomen byl i Lukáš Kře-

nek. Lukáš otevřeně uznal svou chybu, prohlásil, že od uvede-

ného okamžiku s marihuanou nepřišel do styku. Své pochybení 

s kouřením marihuany odůvodnil tím, že k tomu došlo na diskotéce 

několik dní před soutěží a nebylo to motivováno snahou o zvýšení 

výkonosti na MR ve snookeru. Na návrh pana Chlumského byla 

Lukáši Křenkovi nepodmíněně zakázána závodní činnost na šest 

měsíců od dne 8. 2. 2007 do 8. 8. 2007. Po uvedenou dobu nes-

mí Lukáš hrát soutěže organizované ČMBS ani jakékoli soutěže 

v zahraničí, řízené tamními federacemi nebo přímo EPBF. Dále 

mu byl odebrán titul vicemistra republiky ve snookeru.

Dalším tématem schůzky disciplinární komise byly další kroky 

směrem k nastávajícímu soutěžnímu období. Bylo rozhodnuto, že 

všichni hráči ve všech soutěžích budou muset před prvním hracím 

dnem podepsat antidopingovou směrnici se seznamem zakáza-

ných látek. Na každém extraligovém kole bude provedena kont-

rola pěti vylosovaných hráčů na alkohol. Navíc na antidopingovou 

komisi musíme nahlásit kompletní kalendář všech soutěží, protože 

po tomto pozitivním nálezu se na naše soutěže zaměří. Vyzývám 

proto všechny hráče k disciplinovanosti. Lukáš Křenek byl první pří-

pad, takže při něm nebyly kráceny fi nance ČMBS. Také proto se 

trest obešel bez fi nanční sankce. Ale při dalším případném pozi-

tivním nálezu bude fi nančně potrestán i svaz, a tak i trest pro pří-

padného viníka bude daleko tvrdší, včetně fi nanční pokuty. V tomto 

směru byl dopracován i Soutěžní řád pro sezónu 2007-8. 

Pavel Halamka, viceprezident sekce pool-snooker ČMBS ep 

V Benátkách je momentálně největší líheň mladých poolbilliardových talentů. Vše prokázali 
mistrovskými tituly Petra Urbana, výbornými výsledky Radima Davídka a Martina Langšádla. 

V hlavě Vládi Urbana, vynikajícího hráče a hlavně „otce“ této líhně, vznikla myšlenka 
na obnovení juniorských a kadetských turnajů pod názvem Piccolo Venezia Cup 2007. 

Piccolo Venezia Cup 2007 8 ball

Účastníci Venezia cup 2007
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T
ato první vlaštovka přilákala pouze devět hráčů. 

Věříme, že na příštím turnaji uvítáme další adep-

ty a adeptky poolbilliardu. A jak to v Benátkách 

24. 6. 2007 dopadlo?

Turnaje se zúčastnilo 9 hráčů, osm kadetů a jako 

jediný junior Vojta Juliš z Bio-systému Plzeň.

Hrálo se ve dvou skupinách, ze kterých postupovali dva nej-

lepší. Z čtyřčlenné skupiny (Davídek, Paulický, Šaray Martin, 

Urban) postoupil z prvního místa Davídek a z druhého Urban, 

z pětičlenné skupiny (Juliš, Langšádl David, Lanšádl Martin, 

Pulda, Šaray Mirek) postoupil Juliš z prvního a Martin Langšádl 

z druhého místa.

V prvním semifi nále nedal V. Juliš moc šancí P. Urbanovi 

a jasně zvítězil 5:1. Ve druhém semifi nále, které bylo pod-

statně vyrovnanější, nakonec těsně zvítězil R. Davídek nad 

M. Langšádlem 5:4. Ve fi nále si Vojta Juliš udržel výbornou 

formu a porazil Davídka 6:2, na třetím místě se umístil Urban 

vítězstvím 5:2 nad M. Langšádlem. Finalisté si spolu s pohá-

rem dopřáli občerstvení v hodnotě 100 Kč od sponzora: restau-

race Na Baště.

Pro hráče, kteří nepostoupili mezi nejlepší čtyřku, se konala 

soutěž útěchy; v jejím fi nále porazil Mirek Šaray Tomáše Puldu 

3:0. Kromě kulečníku si to hráči mohli rozdat i ve stolním teni-

se, kde se vítězem stal Petr Urban.

Závěrem musím pochválit dva nejmladší hráče Davida Langš-

ádla a Radka Paulického za velkou bojovnost proti silnějším 

a zkušenějším soupeřům. A tak doufáme, že příští rok bude 

startovat více odvážnějších hráčů.

Vladimír Urban ep

 zleva Urban, Juliš, Davídek

Vojta Juliš



1
0
2

4
-0

9
-0

7
/4

U
spořádalo se první MR, v semifi nále tehdy Hon-

za Janata nečekaně porazil Fanga Hai Jianga 

a ve fi nále pak porazil Dominika Halamku 4:3. 

Toto fi nále bylo dramatické do posledních tří 

koulí (modré, růžové a černé), kdy Dominik vedl 

o 35 bodů. Tehdy se neomezeně vracely fauly a Honza dvakrát 

po sobě zahrál vynikající basu za černou a ve fi nále Dominika 

doslova vyfauloval. Zajímavostí tohoto zápasu byla i přítom-

nost České televize. Natočili si šot a pak připravili dvě verze 

komentáře k MR. Jedna hovořila o mistrovi Honzovi Janatovi 

a druhá o mistrovi Dominiku Halamkovi. Já stál v Harlequ’inu 

s telefonem v ruce, sledoval fi nále, bylo 19.45 hod. a hlásil jsem 

Otovi Černému: „Můžeš říct, že mistrem je Dominik Halamka.“ 

Pak přišla první Honzova basa, a tak hlásím: „Oto, změna, 

chvilku počkejte, mistrem asi bude Honza Janata.“ Dominik tre-

fi l z neuvěřitelné pozice ve snookeru modrou. Hlásím na Kavčí 

hory: „Oto, mistrem je Dominik“. Zároveň sleduji, jak Honza 

neuvěřitelně posílá přes celý stůl bílou za černou do ještě 

horší pozice. Dominik se snaží trefi t, ale nejde to. Při šestém 

pokusu hlásím na Kavčí hory: „Vítězem a prvním mistrem ČR 

ve snookeru se stává Jan Janata z Balabušky Praha!“ V televi-

zi jsme mohli přímo v herně sledovat záběry z MR a informaci, 

že mistrem ČR 1998 se stal Honza Janata, ale Honza ještě 

hrál modrou kouli. To byla jen malá perlička z prvního MR ve 

snookeru. Tehdejší prezident ČMBS Leo Wlodarzcyk prohlásil 

toto MR za neplatné z důvodu, který sám nedokázal popsat. 

Nicméně tak začal snooker v ČR. Sekce poolu se změnila 

v sekci pool-snooker a bylo nakročeno. S poolem však bylo 

velmi mnoho práce, a tak se omezilo snookerové dění pouze 

na pravidelnou ligu, která se hrála na jediných dvou stolech 

v Praze v herně Harlequ´in a Ženské domovy (BC Praha). V té 

startovalo až 40 hráček a hráčů. Postupně však zájem o těžkou 

disciplínu upadal, až v roce 2002 liga skončila. Snookerové 

dění v ČMBS se smrsklo na MR. Hráči se rekrutovali hlavně 

z hráčů poolbilliardu, a tak ani na jiné soutěže nebyl čas. Zlom 

nastal v roce 2003-4, kdy začal Tomáš Kejla na stanici Euro-

sport pravidelně komentovat snookerové přenosy. Mohl tam 

i propagovat snooker v ČR. Plně toho využil a znovu s Kollerem 

a Prchalem založili snookerovou ligu. V roce 2005 odstoupil 

z vedení pool-snookerové sekce Honza Kučera, a tak bylo toto 

místo nabídnuto prověřenému Tomáši Kejlovi. Ten se hned 

ujal vedení snookeru a už v roce 2005 se ujal uspořádání 

MR. Pak pokračoval dál a v roce 2006 zahájil jednání s Evrop-

skou snookerovou federací o přijetí ČMBS do jejích řad. To 

se podařilo a díky hospodaření sekce pool-snooker se našlo 

cca 70.000,- Kč na první účast na snookerovém ME 2007. Ale 

o tom už na jiném místě. Snookerovou ligu hraje v současnosti 

přes 30 hráčů a MR 2007 hrálo 55 hráček a hráčů. S vedením 

snookeru velmi Tomášovi pomáhá Adam Kubín, tajný motor, 

který svou prací připomíná pana Hajdovského v poolové sekci. 

Dál má po ruce Jindru Prchala. Snooker prožívá své vzkříšení, 

nemalou měrou k tomu přispěl pan Štěpán Hovorka, když do 

nové herny na pražském Chodově nainstaloval čtyři snooke-

rové stoly, na kterých se hrálo i MR 2007 za účasti televize 

Galaxie. V současnosti zde trénuje většina hráčů. To je krát-

ká historie, nicméně MR v roce 2008 bude historické, desáté. 

Držme snookeru palce, je to nejtěžší kulečníková hra, kdo ji 

kdy nehrál, nepochopí. V televizi to vypadá hrozně jednoduše. 

Přeji všem snookerovým specialistům dobrý strk a rád bych 

poděkoval Tomáši Kejlovi za vynikající práci na tomto poli. Je 

jedním z těch, kteří jenom nepovídají, ale konají!

Pavel Halamka ep

Historie snookeru
v České republice

Prosazení snookeru do programu MR v roce 1998 bylo první vlaštovkou, kterou se rozšiřoval  počet her, 
hraných pod záštitou ČMBS. Tehdejší prezident ČMBS Leo Wlodarczyk mě na VH svazu ubezpečil, že 

není žádný problém MR pořádat, a když se o to postarám, bude to krok dopředu


